
 Protokół 
z posiedzenia

Komisji Komunalno – Finansowej Nr VI,
Komisji Edukacji Nr VI,

Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Nr VII,
oraz

Komisji Rozwoju Wsi Nr VII
z dnia 19 grudnia 2023 r.

Pkt 1
Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  radny  Bogdan  Nowak  o  godz.  13:00  otworzył  wspólne 

posiedzenie Komisji. Zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczyło 9 członków Komisji  

Komunalno-  Finansowej  (załącznik  nr  1),  6  członków  Komisji  Edukacji  (załącznik  nr  2),  

7  członków  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  (załącznik  nr  3)  oraz  6  członków 

Komisji Rozwoju Wsi (załącznik nr 4).

Uczestnicy posiedzenia niebędący członkami komisji:

Artur Mokracki, p. o. Burmistrza Miasta i Gminy Września;

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września;

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września;

Joanna Andrzejak, Sekretarz Miasta i Gminy Września;

Jarosław Malicki, naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu;

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury;

Jan Krotoszyński, naczelnik Wydziału Inwestycyjno Komunalnego;

Robert Stachowicz, kierownik Referatu Inwestycyjnego;

Marek Przyjemski, kierownik Referatu Komunalnego;

Krystian Kędziora, dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wrześni;

Anita Grabarek, młodszy referent w Biurze Rady;

Agnieszka Kasprzak, samodzielny referent w Biurze Rady;

Media;

Pkt 2

Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  radny  Bogdan  Nowak  przedstawił  porządek  obrad 

wspólnego posiedzenia komisji (załącznik nr 5).

Porządek obrad

1. Otwarcie posiedzenia.
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2. Przedstawienie porządku obrad.

3. Omówienie materiałów na XLVI sesję Rady Miejskiej we Wrześni.

4. Wolne głosy radnych.

5. Zakończenie posiedzenia.

   

Pkt 3

21/25/27//28) Zostaną omówione i przegłosowane na Sesji Rady Miejskiej.

1)  Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  omówił projekt uchwały w 

sprawie:  podziału  sołectwa  Gozdowo  na  dwa  odrębne  sołectwa:  sołectwo  Gozdowo

i sołectwo Nadarzyce oraz zmianie uchwały w sprawie Statutu Sołectw w Gminie Września.

Radny Stanisław Dominiczak złożył wniosek o wyłączenie z głosowania (załącznik nr 6).

Radny Bogumił Kwiatkowski  zapytał o kwestię dotyczącą środków na rok 2024 dla obydwóch 

sołectw?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że sytuacja jest 

taka, że będą musiały odbyć się zebrania w nowych sołectwach. Pojawią się propozycje dotyczące 

funduszu, które będą musiały być procedowane analogicznie, do takiej sytuacji, kiedy ktoś w ciągu 

roku dokonuje zmiany. Wyjaśnił, że nie ma na to innego szczególnego trybu oraz jeżeli pojawi się 

problem z nazewnictwem i nie będzie można wprost nazwać czegoś prawnie funduszem sołeckim, 

to  Gozdowo i  Nadarzyce,  będą  miały  zapewnione  takie  środki,  które  będą  do  ich  dyspozycji, 

niezależnie od tego w jakim paragrafie budżetu, będą musiały być zapisane. Poinformował, że taki 

jest sens propozycji i wniosku mieszkańców.                 

Radny  Bogumił  Kwiatkowski  powiedział,  że  rozumie,  że  urząd  jest  przygotowany  na  tę 

ewentualność i nic się nie wydarzy złego w obydwóch sołectwach. Zapytał, jak będzie wyglądała 

sytuacja  środków  trwałych,  jakie  posiadało  Sołectwo  Gozdowo,  Gozdowo-Młyn  i  Nadarzyce, 

między innymi świetlica, co z zebraniami dla Nadarzyc  i w jaki sposób gmina organizacyjnie jest  

przygotowana, żeby nie spowodowało to kolejnych wątpliwości i problemów?

Karol  Nowak,  zastępca Burmistrza Miasta i  Gminy Września odpowiedział,  że  świetlica  w 

Gozdowie, będzie przypisana do Sołectwa Gozdowo, natomiast nie ma żadnych przeszkód, żeby 

mieszkańcy Nadarzyc organizowali  swoje zebrania w tej  świetlicy,  przy uprzednim kontakcie z 
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Sołtysem Gozdowa  i  uzgodnieniu  terminu  skorzystania  z  sali.  Wyjaśnił,  że  grupa  inicjatywna 

mieszkańców Nadarzyc, która wystąpiła z taką propozycją podziału, była od początku świadoma, 

że  tak  to  będzie  wyglądało  i  spowoduje  to,  że  Sołectwo  Nadarzyce  nie  będzie  miało  swojej  

świetlicy. Poinformował, że jest pełna zgoda wszystkich stron, żeby w zgodzie się podzielić, rozstać 

i rządzić po swojemu. Powiedział, że jest to kwestia dobrej woli i rozsądku ludzi, którzy w tym 

wszystkim będą brali udział.

Radny  Stanisław  Dominiczak  powiedział,  że  niemal  wszyscy  mieszkańcy  Nadarzyc 

wypowiedzieli się za utworzeniem nowego sołectwa, co wydaje się dość oczywiste, powyżej 30 

mieszkańców Gozdowa, również było za tym podziałem, natomiast 2 głosy były przeciw. Wyjaśnił, 

że do tej pory udało się działać razem, organizować wspólne imprezy, ale coś gdzieś zawiodło. Nie 

wolno przeszkadzać ani jednym i drugim. Uważa, że jest to porażka Sołectwa Gozdowo w składzie 

Gozdowo,  Gozdowo-Młyn,  Nadarzyce  i  ma  nadzieje,  że  będzie  to  sukces  obydwóch  sołectw. 

Poprosił radnych o poparcie tego projektu uchwały, jeśli jest taka wola mieszkańców.  

Radna  Wiesława  Konieczna  powiedziała,  że  w  §  2  lit.  b  pkt.  33  otrzymuje  brzmienie:  „33. 

Wódki”. Zapytała, czy jest to taka przykładowa nazwa i czy ma to jakieś znaczenie?

Jan Krotoszyński,  naczelnik  Wydziału  Inwestycyjno Komunalnego odpowiedział,  że  jest  to 

przesunięcie  liczby  sołectw.  Wyjaśnił,  że  przedtem  ostatnie  były  Wódki,  a  teraz  ostatnie  są 

Nadarzyce.

Radny Damian Staniszewski  zapytał, dlaczego wniosek mieszkańców Ostrowa Szlacheckiego o 

wyodrębnienie  Sołectwa  Ostrowo  Szlacheckie,  Sobiesiernie  został  odrzucony  i  jakie  były 

przesłanki merytoryczne? 

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że nie jest prawdą, 

że wniosek został odrzucony.

Radny Damian Staniszewski zapytał, to jaką odpowiedz, otrzymali mieszkańcy i co się dzieje w 

tej sprawie?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że w tej sprawie 

będzie  taka  sama  procedura,  jak  w  przypadku  Sołectwa  Gozdowa.  Powiedział,  że  w  takich 

sprawach  nie  warto  się  spieszyć,  ponieważ  brak  pośpiechu  w  takich  sprawach  pozwala 

zweryfikować wiarygodność chęci mieszkańców, czy tego rzeczywiście chcą, czy nie było to pod 
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wpływem  chwili.  Wyjaśnił,  że  w  sprawie  sołectwa  Gozdowa,  nie  było  to  wcale  tak  szybko, 

ponieważ odbyło się kilka spotkań i dyskusji z grupą inicjatywną. Poinformował, że w przypadku 

Sołectwa  Ostrowo Szlacheckie będzie tak samo, zostaną przeprowadzone konsultacje,  zostanie 

przygotowany projekt uchwały, a decyzja pozostanie w gestii Rady Miejskiej. Powiedział, że gmina 

jest od tego, aby przeprowadzić całą procedurę i przedstawić Radzie Miejskiej propozycję, którą 

zaakceptuje, bądź nie.                   

Radny Damian Staniszewski  zapytał, czy te konsultacje odbędą się w pierwszym, czy drugim 

kwartale, jak urząd zamierza to zorganizować? 

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że gmina zamierza 

zaprosić mieszkańców już w styczniu, aby zacząć rozmawiać. Powiedział, że warto, aby odbyło się 

kilka spotkań, z których można byłoby dowiedzieć się więcej, zdiagnozować problem, zaplanować 

pewne działania w horyzoncie czasowym i podejść do tego spokojnie.       

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 

uchwały w sprawie: podziału sołectwa Gozdowo na dwa odrębne sołectwa: sołectwo Gozdowo

i sołectwo Nadarzyce oraz zmianie uchwały w sprawie Statutu Sołectw w Gminie Września.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie: podziału sołectwa Gozdowo na dwa odrębne sołectwa: sołectwo Gozdowo

i sołectwo Nadarzyce oraz zmianie uchwały w sprawie Statutu Sołectw w Gminie Września.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie: podziału  sołectwa  Gozdowo  na  dwa 

odrębne  sołectwa:  sołectwo  Gozdowo  i  sołectwo  Nadarzyce  oraz  zmianie  uchwały  w  sprawie 

Statutu Sołectw w Gminie Września.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: podziału sołectwa Gozdowo na dwa odrębne sołectwa: 

sołectwo Gozdowo i  sołectwo Nadarzyce  oraz  zmianie  uchwały  w sprawie  Statutu  Sołectw w 

Gminie Września.
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2)  Radny  Damian  Staniszewski  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie:  zasad  przyznawania 

Stypendium Gminy Września za wysokie wyniki w nauce.

Artur Mokracki, p. o. Burmistrza Miasta i Gminy Września powiedział, że ma kilka pytań do 

wnioskodawcy oraz kilka uwag co do treści projektu uchwały. Zapytał, czy rzeczy znajdujące się w 

§  4  pkt  4,  czyli  imię  i  nazwisko  oraz  numer  PESEL rodzica  i  ucznia,  wskazanie  spełnienia 

przynajmniej  jednego  z  kryteriów  określonych  w  §  3  ust.  1,  miejscowość,  datę  sporządzenia 

wniosku oraz podpis rodzica, mają znaleźć się we wniosku?  

Radny  Damian  Staniszewski  odpowiedział,  że  tak,  są  to  rzeczy,  które  mają  znaleźć  się  we 

wniosku, plus dołączone zaświadczenie o średniej ocen, które uzyskuje się ze szkoły, o którym 

mówi  ust.  5  §  4.  Wskazał,  że  jeśli  jest,  jakakolwiek  kwestia,  która  według  urzędu  wymaga 

uzupełnienia i chcą ją zmienić, to oczywiście tą uchwałą chce osiągnąć cel i wprowadzić stypendia i 

to czy we wniosku znajdzie się dodatkowy element lub uchwała będzie zawierała załącznik, który 

będzie wskazywał, jak dokładnie będzie wyglądał wzór wniosku, to jest to kwestia drugorzędna, a 

kwestią pierwszorzędną jest to, aby te stypendia zostały w Gminie Września wprowadzone.          

Artur Mokracki, p.  o. Burmistrza Miasta i  Gminy Września  zapytał,  czy taki  wniosek nie 

powinien  być  dołączony  do  samego  projektu  uchwały,  jak  ma  wyglądać  oraz  w  przypadku 

stwierdzenia braków formalnych, to rodzic zostanie wezwany do ich usunięcia  w terminie 7 dni i 

jeżeli we wniosku nie ma adresu, to jak gmina ma go poinformować  o tym fakcie?

Radny Damian Staniszewski odpowiedział, że kodeks postępowania administracyjnego wskazuje, 

że jeżeli danemu organowi z urzędu, są wiadome adresy, to może takowe ustalić i wysłać. Wynika 

to z kodeksu.    

Artur Mokracki, p. o. Burmistrza Miasta i Gminy Września powiedział, że wystarczyło w pkt 4 

wpisać to, że należy wskazać miejsce zamieszkania lub adres do korespondencji.

Radny Damian Staniszewski odpowiedział, że jeśli Burmistrz tak uważa, to może to dopisać a on 

nie będzie mia z tym absolutnie żadnych problemów i tak jak mówił,  najważniejsze jest,  żeby 

doszło do powstania stypendiów.  

Artur Mokracki, p. o. Burmistrza Miasta i Gminy Września zapytał, w jakiej formie i w jaki 

sposób mają być wypłacane te stypendia?
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Radny Damian Staniszewski odpowiedział, że reguluje to ust. 8, czyli Stypendia Gminy Września 

przyznaje się raz w roku, w formie jednorazowego świadczenia pieniężnego.

Artur Mokracki, p. o. Burmistrza Miasta i Gminy Września zapytał, czy mają być wypłacane 

gotówkowo, przelewem, ponieważ we wniosku nie ma wskazanego numeru konta?    

Radny  Damian  Staniszewski  odpowiedział,  że  w  §  6  jest  zapisane,  że  wykonanie  uchwały 

powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Września, więc uchwałę, którą organ stanowiący będzie 

podejmował, wykonywał będzie organ wykonawczy i Burmistrz będzie zobowiązany do wykonania 

tej uchwały. Wyjaśnił, że jeśli chodzi o to, jak Pan Burmistrz chce uszczegółowić, to on nie ma 

żadnego problemu, aby Pan Burmistrz złożył poprawkę i uszczegółowił tę uchwałę.      

Artur Mokracki, p. o. Burmistrza Miasta i Gminy Września powiedział, że ok. 500 rodziców na 

zakończenie roku szkolnego ma iść po zaświadczenie o uzyskanej przez dziecko średniej w nauce i  

w ciągu  7  dni  po  zakończeniu  roku  szkolnego,  czyli  już  wakacji  złożyć  taki  wniosek.  Często 

rodzice już wyjeżdżają z dziećmi i nie będą mieli możliwości złożenia takiego wniosku, ponieważ 

to tylko oni mogą złożyć taki wniosek. Poinformował, że jest zbyt wiele nieścisłości w samym 

projekcie uchwały. 

Radny Damian Staniszewski odpowiedział, że takie stypendia funkcjonują i podobne uchwały w 

wielu okolicznych gminach i  nie ma takiego problemu. Powiedział,  że wcześniej  była uchwała 

dotycząca parkowania i płatności mobilnych, gdzie wówczas Burmistrz Kałużny omawiał, że nie 

może ta uchwała przejść, bo jak to będzie sprawdzane i jak to będzie funkcjonowało. Okazało się, 

że może wejść i to funkcjonuje. Poinformował, że tutaj także może wejść i tak samo funkcjonować.  

Zazwyczaj w szkołach, takie zaświadczenia przygotowywane są wcześniej.              

Radny  Maciej  Baranowski  zapytał,  czy  Gmina  Września  nie  ma  funduszu  stypendialnego  i 

stypendia nie są przyznawane w ogóle?

Radny Damian Staniszewski poprosił jeszcze raz o pytanie.

Radny  Maciej  Baranowski  zapytał,  czy  Gmina  Września  w  obecnym  kształcie  przyznaje 

stypendia dla dzieci i młodzieży?     
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Radny Damian Staniszewski  odpowiedział,  że tą uchwałą proponuje, żeby gmina przyznawała 

stypendia naukowe za wysokie osiągnięcia, a nie tylko same nagrody i to stypendium ma charakter 

finansowy.

Artur Mokracki, p. o. Burmistrza Miasta i Gminy Września powiedział, że na chwile obecną 

przyznawane  są  nagrody  i  jest  to  forma  docenienia  ucznia  za  jego  wysokie  wyniki  w  nauce. 

Poinformował,  że  w  roku  2023  była  średnia  5,4,  gdzie  361  uczniów otrzymało  nagrody,  142 

sportowców oraz 4 olimpijczyków, jest to wykonywane z automatu, gdzie szkoła podaje gminie 

ilość uczniów, którzy przed zakończeniem roku szkolnego otrzymują nagrody, które są w różnych 

formach,  czyli  typowo książkowe oraz  oprócz tego ci  uczniowie  otrzymują  nagrody w swoich 

szkołach. Są również nagrody finansowe w postaci talonu na zakupy. Dzieci, które miały średnią 

6,0 otrzymały nagrodę w wysokości 600 zł, później w każdym roczniku, każda trójka otrzymała po 

300 złotych. Wyjaśnił, że jest to po prostu wyróżnienie dla tych dzieci  w formie finansowej lub w 

formie książkowej.         

Radny  Bogumił  Kwiatkowski  zapytał,  kto  podejmuje  decyzję,  jaki  rodzaj  nagrody  danemu 

dziecku jest przyznawany i czy średnia 5,9, to jest 600 zł, czy 590 zł, z czego to wynika, dlaczego 

jest to nagroda rzeczowa, a nie finansowa, co to reguluje? Uważa, że co do kwestii zapisów w 

projekcie, to można wprowadzić zapis jednym zdaniem, jaki znajduje się w uchwale o stypendiach 

dla  sportowców,  że  „Burmistrz  w  formie  zarządzenia  doprecyzuje  wszystkie  szczegółowe 

informacje, które są niezbędne do realizacji tej uchwały” i sprawa będzie rozwiązana. Powiedział, 

że rada wiele rzeczy przeprowadza i proceduje, nie budzą takiej wątpliwości, ma to być z dobrem 

dla dzieci do tych wybitnych, które się uczą. W wielu szkołach nie tylko podstawowych, średnich, 

ale i w wyższych przyznaje się stypendia za wybitne osiągnięcia związane z nauką, w związku z 

tym  nie  widzi  tutaj  nic  nadzwyczajnego.  Wyjaśnił,  że  można  to  doprecyzować  i  w  formie 

autopoprawki  zaproponować  zmiany,  które  doprecyzują,  aby  uchwała  nie  budziła  wątpliwości. 

Temat jest otwarty i w związku z powyższym do sesji pozostały dwa dni, aby to wykonać.

          

Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września odpowiedział,  że  skoro  są 

nagrody, wyróżnienia dla uczniów i co roku to działa, wszyscy wydają się zadowoleni, to nie ma 

żadnego sensu, aby naprawiać „coś, co działa”. Wyjaśnił, że nie widzi żadnego sensu, aby zmieniać  

coś, co funkcjonuje od lat i spełnia swoją funkcję, co działa i co nie wymaga żadnej naprawy.  
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Radny Bogumił Kwiatkowski powiedział, że nie zgadza się z tym, co powiedział Karol Nowak, 

zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września,  ponieważ  poprosił  o  podanie  uchwały,  na 

podstawie której dokonuje się właśnie podziału na to, czy ktoś dostaje w formie nagrody rzeczowej 

lub finansowej i  w jakiej wysokości, z czego to wynika. Wyjaśnił, że to było jego pierwsze pytanie,  

na które nikt mu nie odpowiedział. Według niego, jeśli się coś doprecyzowuje, to też nie pominie 

się żadnego dziecka, które w jakikolwiek sposób osiągnęły odpowiedni wynik w nauce.  A co za 

tym idzie, jest pewien, że ta jego praca przez cały rok, zostanie doceniona właśnie w formie albo 

nagrody rzeczowej  lub finansowej,  tylko trzeba wiedzieć  kryterium,  jakie  dana osoba powinna 

spełniać, żeby skorzystać z jednej, bądź drugiej nagrody. 

Artur  Mokracki, p.  o. Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września  powiedział,  że  w  przypadku 

nagród, gmina nie pomija nikogo, ponieważ jest to z automatu i każde dziecko, które ma średnią 

powyżej 5,4, otrzymuje nagrodę. W przypadku tej uchwały mogłyby zostać pominięte, ponieważ 

jeśli rodzic zapomni, wyjedzie i nie będzie mógł złożyć wniosku, to po prostu któreś dziecko nie 

dostanie tego stypendium.                    

Radny Robert Smodlibowski  powiedział, że zgadza się ze zdaniem  Karola Nowaka, zastępcy 

Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września, żeby  nie  poprawiać  dobrej  uchwały.  Wyjaśnił,  że 

przedstawiony projekt uchwały, posiada niesamowicie dużą ilość błędów oraz dodatkowych rzeczy, 

które  muszą  wykonywać  rodzice.  Poinformował,  że  dla  osób  biorących  udział  w  rywalizacji, 

najważniejsze jest zdobycie pucharu lub nagrody rzeczowej wręczonego przez Burmistrza Miasta i  

Gminy Września. Uważa, że projekt uchwały powinien być wycofany.

Radny Maciej Baranowski  powiedział, że  radny Bogumił Kwiatkowski mówił o poprawieniu 

nieścisłości. Zapytał radnego, gdzie tu są ścisłości? Wyjaśnił, że każdą uwagę Burmistrza ma sobie  

sam ją poprawić, przecież Pan jest za to odpowiedzialny. Zapytał, kiedy wręczyć tym dzieciom jak 

nie na zakończenie roku szkolnego? Przecież właśnie wtedy im się wręcza, ponieważ przychodzą z 

rodzicami, robione są zdjęcia i umieszczane na Facebooku, z których najbliższa rodzina się cieszy.  

Powiedział, że w projekcie jest zapisany tydzień na tryb odwoławczy, na uzupełnienie i robi się to 

jak wniosek o „kasę”, a przecież nie o to chodzi. Książka, dyplom i do tego środki wydane na  

podręczniki lub pomoce naukowe, są fantastycznym pomysłem. Zakomunikował, aby tego nie psuć 

i dać im tą „frajdę”, a nie robić totalną biurokrację. Powiedział, że skoro składa się taki wniosek, to 

ma się jakąś perspektywę i wizję  od A do Z, a nie rzucić w powietrze i dalej mają sobie robić. 

 

Radny Jarosław Kowalewski powiedział, że ceni zdanie Pana Wiceburmistrza, ale całkowicie się 

z nim nie zgadza, że coś działa dobrze i tego nie zmieniać, ale uważa, że to źle działa. Zapytał, co w 
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projekcie uchwały, jest źle sformułowane? Wyjaśnił, że w § 3 pkt 1 zapisana jest średnia roczna 

ocen klasyfikacyjnych co najmniej  5,5 i  wiadomo, że te  osoby,  które mają wysoką średnią,  są  

obdarowywane,  ale  zasadniczym pytaniem jest,  ilu  jest  finalistów na  szczeblu  wojewódzkim z 

poziomu średniego i podstawowego. Uważa, że system stypendialny dla sportowców w kwocie 150 

zł,  jest  za  mało  i  jest  to  potwarz  dla  tych  ludzi,  którzy  wkładają  w to  dużo  serca  i  wysiłku. 

Powiedział, że tak samo nauka, jest taką dziedziną, gdzie bardzo dużo wkłada się przede wszystkim 

funduszy oraz dużo innego zaangażowania rodziców. Jeśli ktoś, jest taką wybitną osobą i osiąga 

ponad  przeciętne  wyniki  w  nauce,  startuje  na  olimpiadach  i  zajmuje  wysokie  lokaty,  to  jego 

zdaniem jest to inwestycja w naszą przyszłość i naszą młodzież. Wyjaśnił, że z tego będą pieniądze, 

które powrócą, ponieważ te osoby, będą wartością dodatnią naszej gospodarki i to one zwiększają 

PKB. Zadał fundamentalne pytanie, w co gmina chce inwestować, czy chce wydawać pieniądze, 

czy inwestować?                 

Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  radny  Bogdan  Nowak odpowiedział,  że  finalistów 

konkursów w roku obecnym było czterech i  wszyscy byli  absolwentami Szkół  Podstawowych. 

Absolwenci uczęszczający do Zespołu Szkół Politechnicznych im. Bohaterów Monte Cassino we 

Wrześni  otrzymali  stypendium już jako uczniowie Szkół  Ponadpodstawowych za osiągnięcia w 

Szkole  Podstawowej.  Wyjaśnił,  że  jeśli  gmina  ma  płacić  za  naukę,  to  sens  całej  działalności 

edukacyjnej, gdzieś po drodze całkowicie się gubi. Poinformował, żeby nie zmuszać rodziców do 

walki o 1/10 średniej, bo do tego się to sprowadzi oraz żeby nie psuć systemu, który sprawnie 

działa. Uczniowie i rodzice są zadowoleni z tego, co mają. Powiedział, żeby nie wprowadzać tego 

typu rywalizacji wśród dzieci 10, 11, 12 - letnich i nie pokazywać im, że nauka to walka o 100, 200, 

czy 300 zł, bo system edukacji, motywacji do pracy nauki, polega zupełnie na czymś innym.     

Radny  Andrzej  Rzeźnik  pogratulował  Panu  Przewodniczącemu  wypowiedzi,  żeby  nie 

organizować rywalizacji wśród dzieci. Powiedział, że jest szczęśliwym dziadkiem, który na terenie 

gminy ma dwie  wnuczki,  które  bardzo dobrze  się  uczą  i  mają  bardzo dobre  wyniki  sportowe. 

Wyjaśnił,  że  co  roku  otrzymują  nagrodę  w  postaci  książki  lub  środków  finansowych. 

Poinformował, że dla całej rodziny sukcesem nie było, jaką kwotę otrzymały, tylko to, że cieszyły 

się, że będą miały wręczane przez Burmistrza książkę lub nagrodę. Powiedział, że nikt nie zwracał 

uwagi na to, czy ta książka była wartości 50,10 czy 600 złotych. Dziecko czuło się wyróżnione na  

tle szkoły, klasy i  to było dla nich satysfakcją.  Jeżeli  zostanie wprowadzone, że za średnią 4,4 

będzie 500 zł, a za jeszcze wyższą średnią, jeszcze wyższa kwota, to dzieci zaczną rywalizować, 

będą poprawiać oceny. Dziecko uczy się dla siebie i to gmina może go wspomagać, a nie płacić za  

naukę. Wyjaśnił, że sportowcy wkładają wysiłek fizyczny, jeździ na zawody, chodzi na treningi, 

zużywa sprzęt, to wtedy można wspomóż finansowo. Uważa, że co do nauki, to na razie wystarczy 
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gratyfikacja, ponieważ to działa bardzo dobrze i nigdy nie słyszał, żeby ktoś się skarżył, że coś jest 

źle.                      

Radny Jarosław Kowalewski  powiedział, że styka się z całkowitym brakiem zrozumienia tego 

tematu, ponieważ cały czas mówi się o stypendium w kontekście średniej. Wyjaśnił, że średnia jest  

najgorszym miernikiem czyichś osiągnięć i zgadza się z tym, że średnia jest „wyścigiem szczurów”. 

Najważniejszym miernikiem,  to  są  osiągnięcia  na  olimpiadach.  Powiedział,  że  ktoś  może  być 

utalentowany w dziedzinie fizyki, chemii i matematyki, ale z j. polskiego nie potrafi pisać i złożyć 

zdania. Poinformował, że ma kolegę ze szkoły średniej, który był wybitnie uzdolniony w dziedzinie 

matematyki, fizyki, powtarzał z j. polskiego, skończył politechnikę, ma w garści pełno patentów  i 

on z tego żyje.  Powiedział, że radni nie rozumieją, co to znaczy stypendium…         

Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  radny  Bogdan  Nowak  poprosił  Radnego  Jarosława 

Kowalewskiego o nieobrażanie radnych.

Radny  Jarosław  Kowalewski  powiedział,  że  zapytał  się,  ilu  jest  laureatów  ze  szczebla 

podstawowego, na co Pan Przewodniczący odpowiedział, że czterech. To są to cztery stypendia po 

250 zł miesięcznie, tak jak otrzymują sportowcy po 250 złotych. Zapytał, czy to jest coś, na co 

gminy nie stać? Zaproponował, aby zrezygnować z paru choinek, kwietników…     

Przewodniczący Komisji Edukacji, radny Bogdan Nowak powiedział, że rozmowa odbiega od 

tematu. 

Radny Jarosław Kowalewski powiedział, że to kiedy ma rozmawiać.

Przewodniczący Komisji Edukacji, radny Bogdan Nowak powiedział, że cały czas rozmawiamy, 

ale Pan Radny zarzuca radnym, że się na tym nie znają.

Radny Jarosław Kowalewski powiedział, że jest czterech laureatów ze szczebla wojewódzkiego, 

którzy trafili  do Pana szkoły.  Zapytał,  ilu  laureatów trafiło  do szkoły na  ul.  Kaliskiej  oraz  do  

Liceum?    

Przewodniczący Komisji Edukacji, radny Bogdan Nowak powiedział, że było czterech i w jego 

szkole jest dwóch, to do pozostałych szkół, również trafiło dwoje. 
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Radny Jarosław Kowalewski powiedział, że jest czwórka uzdolnionej młodzieży, która trafiła do 

szczebla średniego.  

Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  radny  Bogdan  Nowak  zakomunikował,  że  otrzymują 

comiesięczne stypendia. 

Radny  Jarosław  Kowalewski  odpowiedział,  że  bardzo  dobrze,  ale  także  chodzi  o  poziom 

podstawowy, aby tę młodzież już nagradzać na etapie od klasy czwartej. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, radny Bogdan Nowak powiedział, że laureaci otrzymali te 

stypendia za osiągnięcia na etapie szkoły podstawowej. Wyjaśnił, że stypendia były przyznane we 

wrześniu,  więc  trudno  jest  powiedzieć  o  jakichkolwiek  osiągnięciach  na  szczeblu  szkoły 

ponadpodstawowej. Są to stypendia przyznawane za osiągnięcia w szkole podstawowej. Laureaci 

konkursów,  czy  olimpiad,  są  w  sposób  szczególny  nagradzani  podczas  uroczystości,  o  której 

powiedział Radny Andrzej Rzeźnik. 

Radny Stanisław Dominiczak  powiedział, że w projekcie uchwały znajduje się kryterium i czy 

zostanie przyjęte 5,5 lub 5,4 to zawsze ktoś będzie, że mu brakło 1/10. Wyjaśnił, że przy tego typu 

nagradzania uczniów, co mamy powiedzieć tym, co mają średnią 5,6, ile wypłacić tym, co mają 5,8, 

5,9 i 6,0. Wtedy rzeczywiście zrobi się hierarchia i walka o pieniądze. Uważa, że nie o to chodzi,  

ponieważ zawsze ta osoba, czy to uczeń, czy uczestnik jakichkolwiek zawodów, to cyt: „ten drugi,  

to jest ten pierwszy z przegranych”. Miejmy jak najmniej tych przegranych.          

Radny  Bogumił  Kwiatkowski  powiedział,  że  nie  zgadza  się  z  wypowiedzią  Pana  radnego 

Stanisława Dominiczaka, ponieważ w uchwale 204/XXXIII/2017 Rady Powiatu Wrzesińskiego z 

dnia 6 lipca 2017 r. w sprawie określania warunków, form, zakresu oraz trybu postępowania w 

sprawach udzielania pomocy przewidzianej w „Powiatowym Programie Wspierania Edukacji oraz 

Wyrównywania  Szans  Edukacyjnych  Dzieci  i  Młodzieży”  uczniom  szkół,  dla  których  Powiat 

Wrzesiński jest organem prowadzącym, w którym jest zapis cyt: „O stypendium edukacyjne mogą 

się ubiegać uzdolnieni uczniowie, którzy uzyskali wysoką średnią ocen w poprzednim roku nauki 

(co najmniej 4,5), jednakże ze względu na trudną sytuację rodzinną/materialną nie mają możliwości 

rozwoju swoich zdolności i realizacji właściwej ścieżki edukacyjnej”. Wyjaśnił, że jest średnia, jest 

stypendium, są rzeczy, które działają na terenie Powiatu Wrzesińskiego, a w Gminie Września nie 

mogą, bo średnia jest zła, zawsze znajdzie się coś, co jest niewłaściwym kryterium i zawsze będzie 

to kogoś krzywdzić. Są olimpiady, w których bierze udział niewiele osób i mamy ich docenić w 

formie  uregulowanego  stosunku  prawnego,  a  nie  na  zasadzie  uznaniowości.  Powiedział,  żeby 
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uregulować to w taki sposób, aby te osoby, które startują w tego rodzaju konkursach, olimpiadach 

wiedziały, że ich starania będą przez gminę doceniane. Poinformował, że o to chodzi w tej uchwale 

i  jeśli  w  ocenie  radnych  zawiera  ona  jakikolwiek  nieścisłości,  to  po  to  są  komisje,  aby  je 

doprecyzować  i  żeby  podjąć  taką  uchwałę,  jaka  powinna  być.  Powiedział,  że  jeśli  chodzi  o 

stypendia dla sportowców, to wszyscy mówili nie. Uchwała funkcjonuje i jakoś nie słyszał, żeby 

ktokolwiek miał uwagi, poza wartością, którą stypendyści otrzymują. Wyjaśnił, że wzrasta wiele 

rzeczy, ale z tym wzrostem nie idzie wzrost stypendiów. Corocznie o tym mówił i corocznie gmina  

ma jakąś pule, a na ten rok jest kolejne 80 tys. zł, gdzie mówiono, że będzie więcej i że będą się  

starali doceniać. Gdyby nie nacisk i to, że pokazywaliśmy, że możemy, że taką uchwałę należy 

wprowadzić i przy współpracy, aby wypracować jak najlepszy projekt uchwały. Poinformował, że 

ten  projekt  uchwały  jest  w  podobnym trybie  przez  wnioskodawców przedstawiona  Radzie  do 

opracowania.         

Radny  Damian  Staniszewski  podziękował radnemu  Bogumiłowi  Kwiatkowskiemu  za 

zwrócenie uwagi na kwestię uchwały w Powiecie Wrzesińskim, gdzie zapytał się również na temat 

uchwały,  która  obecnie  reguluje  przyznawanie  tych  nagród,  więc  poprosił,  o  odpowiedz. 

Poinformował, że kolejną sprawą są już oceny samą formą gradacji uczniów, odnośnie do tego, że 

ich  hierarchizują.  Cały  system  edukacji  europejskiej  a  wcześniej  romańskiej  budował  na 

hierarchizacji. Rozumie, że każde zmiany wywołują stres i strach, ale myśli, że można z otwartą  

„przyłbicą” podejść do tej uchwały, przyjąć ją i rzeczywiście wspierać uczniów. Jeśli Radni nie 

chcą tych ze średnią, to może chociaż finalistów, tak jak wskazywał radny Kowalewski.

Radna Anna Szlachetka powiedziała, że chciałaby wyjaśnić kwestię stypendiów przyznawanych 

uchwałą  w powiecie.  Wyjaśniła,  że  jest  to  stypendium motywacyjne  tak zwanym „socjalnym”, 

ponieważ średnia jest tylko jednym z elementów, które są brane pod uwagę i punktowane. Brana 

jest również pod uwagę sytuacja rodziny, czy jest pełna, czy są jakieś choroby, są one również 

punktowane.  Poinformowała, że w powiecie, są trzy rodzaje stypendiów, czyli edukacyjne zwane 

„socjalnymi”,  motywacyjne  przyznawane  za  wszelkie  osiągnięcia,  olimpiady  od  szczebla 

wojewódzkiego oraz  stypendium dyrektora. W kwestii finansowania należy wziąć pod uwagę, że w 

szkołach podstawowych podręczniki dzieci otrzymują za darmo, co roku od września można złożyć 

wniosek o tzw.  wyprawkę,  a  natomiast  w szkole  średniej  tego nie  ma.  Uczniowie sami muszą 

zakupić podręczniki, więc stąd pewnie szerszy wachlarz w kwestii stypendium.                           

Radny Damian Staniszewski podziękował, Pani radnej Annie Szlachetce za wypowiedz. Zapytał, 

czy jeśli te rozwiązania zaimplementują do porządku gminnego, prawnego, to rozumie, że Pani  

Radna będzie za projektem uchwały, jeśli powiat będzie wzorem tych rozwiązań prawnych?
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Radna Anna Szlachetka powiedziała, że ona inaczej podchodzi w kwestii szkoły podstawowej a 

szkoły średniej, ponieważ  jeśli w szkole podstawowej jest mowa o dzieciach, które są na początku 

swojej  drogi  edukacji,  to  inne  zasady  moralne  i  naukowe  w kwestii  rywalizacji  chciałaby  im 

przekazać, natomiast w szkole średniej, pełni to inną funkcję.   

 

Radny Bogumił Kwiatkowski powiedział, że chciałby tylko przytoczyć zapisy, które znajdują się 

w uchwale powiatu (załącznik nr 7) w § 2 i 3. Poinformował, że jest wiele form pomocy, tylko 

uważa,  że  nie  chodzi  o  kwestię  książek,  wyprawek,  tylko  docenienia  uczniów,  którzy  mają 

szczególne i wybitne osiągnięcia.

Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  radny  Bogdan  Nowak  wyjaśnił,  że  stypendium  talent 

przyznawane  jest  absolwentom  szkół  ponadpodstawowych,  wyłącznie  absolwentom,  którzy 

osiągnęli  sukcesy  w  olimpiadach  szczebla  centralnego,  czyli  takich  gdzie  w  szkołach 

podstawowych, takiej rywalizacji na takim etapie nie ma.              

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  1  głosem „za”,  5  głosami  „przeciw”,  0  głosów 

„wstrzymujących  się”,  negatywnie zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie: zasad 

przyznawania Stypendium Gminy Września za wysokie wyniki w nauce.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, 1 głosem „za”, 5 głosami „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących  się”,  negatywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  zasad 

przyznawania Stypendium Gminy Września za wysokie wyniki w nauce.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  1  głosem  „za”,  6 

głosami „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”, negatywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie: zasad przyznawania Stypendium Gminy Września za wysokie wyniki w nauce.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  3 głosami  „za”,  6  głosami 

„przeciw”,  0  głosów „wstrzymujących  się”,  negatywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w 

sprawie: zasad przyznawania Stypendium Gminy Września za wysokie wyniki w nauce.

3)  Radny  Damian  Staniszewski  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie:  zmiany  Uchwały  Nr 

IX/101/2019 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 24 października 2019 r., zmienionej Uchwałą Nr 
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XXXIX/353/2022  Rady  Miejskiej  we  Wrześni  z  dnia  27  października  2022  r.,  w  sprawie: 

regulaminu wynagradzania nauczycieli w szkołach prowadzonych przez Gminę Września.

Artur Mokracki, p. o. Burmistrza Miasta i Gminy Września powiedział, że jest już, zapowiedz 

nowego  Rządu  oraz  powtarzany  jako  główny  punkt  programu  wszystkich  ugrupowań,  które 

wygrały wybory,  że od stycznia  wzrasta wynagrodzenie nauczycieli  o 30%. Poinformował,  że 

prawdopodobnie w najbliższych dniach będą wiadome wszystkie szczegóły. Wyjaśnił, że na pewno 

nie wejdzie to 1 stycznia 2024 r. ale ma to być ze spłatą od 1 stycznia oraz że gmina otrzyma środki 

pieniężne na podwyżkę w subwencji i nie będzie musiała wydawać pieniędzy z budżetu gminy.      

Komisja Edukacji  w obecności  6 radnych,  1 głosem „za”,  3 głosami „przeciw”, 2 głosami 

„wstrzymującymi się”, negatywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany Uchwały 

Nr IX/101/2019 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 24 października 2019 r., zmienionej Uchwałą Nr 

XXXIX/353/2022  Rady  Miejskiej  we  Wrześni  z  dnia  27  października  2022  r.,  w  sprawie: 

regulaminu wynagradzania nauczycieli w szkołach prowadzonych przez Gminę Września. 

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, 1 głosem „za”, 5 głosami „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się”, negatywnie  zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany Uchwały 

Nr IX/101/2019 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 24 października 2019 r., zmienionej Uchwałą Nr 

XXXIX/353/2022  Rady  Miejskiej  we  Wrześni  z  dnia  27  października  2022  r.,  w  sprawie: 

regulaminu wynagradzania nauczycieli w szkołach prowadzonych przez Gminę Września. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  1  głosem  „za”, 

6  głosami  „przeciw”,  0  głosów  „wstrzymujących  się”,  negatywnie zaopiniowała  projekt 

uchwały w sprawie:  zmiany Uchwały Nr  IX/101/2019 Rady Miejskiej  we Wrześni  z  dnia  24 

października 2019 r., zmienionej Uchwałą Nr XXXIX/353/2022 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 

27  października  2022  r.,  w  sprawie:  regulaminu  wynagradzania  nauczycieli  w  szkołach 

prowadzonych przez Gminę Września. 

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  3 głosami  „za”,  6  głosami 

„przeciw”,  0  głosów „wstrzymujących  się”,  negatywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w 

sprawie:  zmiany Uchwały Nr IX/101/2019 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 24 października 

2019  r.,  zmienionej  Uchwałą  Nr  XXXIX/353/2022  Rady  Miejskiej  we  Wrześni  z  dnia  27 

października 2022 r., w sprawie: regulaminu wynagradzania nauczycieli w szkołach prowadzonych 

przez Gminę Września.  
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4)  Radny  Damian  Staniszewski  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie:  przystąpienia  do 

sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenów  pod 

budownictwo mieszkaniowe i usługowe w rejonie ul. Szosa Witkowska i projektowanej obwodnicy 

drogi krajowej nr 15 we Wrześni, Gutowie Małym i Gutowie Wielkim.

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września powiedział, że ten teren jest już 

objęty miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego i jest przeznaczony na prowadzenie 

działalności gospodarczej. Poinformował, że jest zainteresowanie zagospodarowania tego terenu i 

jest w całkowitej sprzeczności z intencjami projektodawców wywołania zmiany miejscowego planu 

oraz zmiany przeznaczenia tego terenu.

Radny Kornel Tomczak  powiedział, że jest zainteresowanie mieszkańców w dużej liczbie, aby 

jednak tam powstał park. Zapytał, jakie racje wziął Pan Burmistrz, aby ten pomysł odrzucić? 

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że w tej okolicy, 

bardzo blisko, znajduje się już park, świetnie zagospodarowany, atrakcyjny i ciekawy. Wyjaśnił, że 

tworzenie parku w okolicy parku, zmiany przeznaczenia gruntu na inny cel, który od dawna był 

przeznaczony  na  inną  działalność  gospodarczą,  tworzącą  nowe  miejsca  pracy,  wydaje  się 

bezcelowe.       

Radny Kornel Tomczak zapytał, czy dobrze zrozumiał, że w gminy wizji miasta w tym miejscu, 

już żadna zieleń się nie pojawi, ponieważ ten teren został udostępniony mieszkańcom  w jednym 

kawałku i gmina więcej tych potrzeb nie dostrzega?  

Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września odpowiedział,  że  radny  źle 

zrozumiał.

Radny Kornel Tomczak poprosił o wytłumaczenie.

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że to, że teren jest 

przeznaczony na  działalność  gospodarczą,  to  wcale  nie  oznacza,  że  nie  będzie  tam elementów 

zieleni.  Poinformował,  że  inwestor,  który  chce  zainwestować  w  Obłaczkowie  w  Centrum 

Logistyczne, przedstawił propozycję zagospodarowania terenu, będzie prowadzona tam działalność 

gospodarcza, gdzie będzie sporo zieleni, którą zresztą mieszkańcy na spotkaniu docenili.  Wyjaśnił, 

że  to,  że  gmina  nie  chce  w  takim  miejscu,  zgodnie  z  przedstawioną  propozycją,  zmieniać 
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przeznaczenia oraz planu i tworzyć park w okolicy innego parku, wcale nie znaczy, że gmina nie 

widzi w wizji miasta potrzeby, żeby w mieście były tereny zielone.         

Radny Damian Staniszewski powiedział, że chciałby wskazać, że w tym miejscu i okolicy nie ma 

parku. Poinformował, że najbliższy park, to Park im. Dzieci Wrzesińskich oraz J. Piłsudskiego, 

ewentualnie można rozpatrzyć, czy Ogród Bractwa Kurkowego jest parkiem a ewentualny teren, 

który gmina uważa jako park, to jest ścieżka edukacyjna, która została sfinansowana również przez 

fundusze zewnętrzne. Wyjaśnił, że w tym miejscu na pewno jest potrzebna zieleń, park oraz ścieżki. 

Powiedział, że tak jak się rozumie w urbanistyce od XIX w. teren dostępny dla mieszkańców z 

alejami, do odpoczynku, do rekreacji oraz do wyjścia np.: z psami.             

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  1  głosem „za”,  5  głosami  „przeciw”,  0  głosów 

„wstrzymujących się”, negatywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: przystąpienia do 

sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenów  pod 

budownictwo mieszkaniowe i usługowe w rejonie ul. Szosa Witkowska i projektowanej obwodnicy 

drogi krajowej nr 15 we Wrześni, Gutowie Małym i Gutowie Wielkim. 

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, 1 głosem „za”, 5 głosami „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się”, negatywnie  zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: przystąpienia do 

sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenów  pod 

budownictwo mieszkaniowe i usługowe w rejonie ul. Szosa Witkowska i projektowanej obwodnicy 

drogi krajowej nr 15 we Wrześni, Gutowie Małym i Gutowie Wielkim. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  1  głosem  „za”,  5 

głosami „przeciw”, 1 głosem „wstrzymującym się”, negatywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w  sprawie:  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego  dla  terenów  pod  budownictwo  mieszkaniowe  i  usługowe  w  rejonie  ul.  Szosa 

Witkowska  i  projektowanej  obwodnicy  drogi  krajowej  nr  15  we  Wrześni,  Gutowie  Małym  i 

Gutowie Wielkim. 

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  3 głosami  „za”,  6  głosami 

„przeciw”,  0  głosów „wstrzymujących  się”,  negatywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w 

sprawie:  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego  dla  terenów  pod  budownictwo  mieszkaniowe  i  usługowe  w  rejonie  ul.  Szosa 
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Witkowska  i  projektowanej  obwodnicy  drogi  krajowej  nr  15  we  Wrześni,  Gutowie  Małym  i 

Gutowie Wielkim. 

5)  Mateusz  Waligóra,  naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Gruntami  i  Architektury  omówił 

projekt uchwały w sprawie: przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Września.

Radny Damian Staniszewski zapytał, czy jest znany harmonogram ewentualnych prac, czy trzeba 

poczekać na rozporządzenie wykonawcze, które się jeszcze nie ukazało?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że 

jeszcze  nie  jest  znane,  trzeba  poczekać  na  rozporządzenie  wykonawcze.  Poinformował,  że 

uczestniczył w różnych szkoleniach i konferencjach, gdzie wszyscy spoglądają na to z pewną dozą 

niepewności. Również jest zmiana rządu i gmina czeka, jak ostatecznie będzie to wyglądało  i jeśli 

będą rozporządzenia, to gmina niezwłocznie przystąpi do pracy.            

Radny  Damian  Staniszewski  zapytał,  czy  gmina  w  tym  momencie  będzie  dokonywała 

konceptualizacji gospodarki przestrzennej, czyli zbierała dane  i materiały, które będą stanowiły 

punkt  wyjściowy, przewidując co ustawodawca lub minister  właściwy gospodarki  przestrzennej 

zechce wydać w rozporządzeniu? 

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że 

tak,  gmina może analizować dane. Wyjaśnił, że bardzo ważna będzie demografia i analiza całego 

terenu  gminy,  ponieważ  będzie  to  bardzo  duże  opracowanie,  więc  gmina  chciałaby  te  prace 

rozpocząć. Powiedział, że ze szczegółowymi rozwiązaniami koncepcyjnymi, aby przedstawić treść 

planu ogólnego, gmina musi jeszcze poczekać. 

Radny Bogumił Kwiatkowski  zapytał, czy będzie możliwość szerokich konsultacji społecznych 

oraz, czy ta informacja będzie podana w Wieściach z Ratusza, na BIP-ie, do kiedy i co należy  

składać? Drugie pytanie dotyczy kwestii ochrony gruntów klasy I, II i III, ponieważ przez dłuższy 

czas, jest z tym dużo problemów. Podał przykład działki znajdującej się na terenie Gminy Września 

o  powierzchni  2  tys  m²,  z  czego  pierwszy  1000  jest  zabudowany  budynkiem mieszkalnym,  a 

pozostały 1000 jest to klasa II, III. Zapytał, czy te rzeczy będą brane pod uwagę i gmina będzie 

starała się to regulować, czy będzie musiała być zgoda ministra na wyłączenie z produkcji rolnej 

tych klas?    
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Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że 

konsultacje społeczne są jak najbardziej przewidziane w ustawie konsultacji. Gmina będzie zbierać 

wnioski do planu ogólnego, będą one wykładane i jak najszerzej konsultowane, ponieważ jest to 

temat ważny, który będzie miał wpływ na dalszy rozwój gminy. Odpowiadając na drugie pytanie, 

gmina będzie wyznaczać obszary takiej zwartej zabudowy i jeżeli taki teren klasy gruntów I, II i III  

będzie w obszarze zwartej zabudowy (centrum wsi), będą wyliczane okręgi i badane różnice oraz 

jeśli będzie to w centrum wsi, to nie będzie konieczna zgoda na zmianę przeznaczenia ministra  

rolnictwa. Będzie to uproszczone, a jeśli chodzi o większe kompleksy inwestycyjne, to taka zgoda 

będzie wymagana, natomiast mniejsze kompleksy znajdujące się w centrum miejscowości zgoda 

nie będzie wymagana w tych obszarach zwartej zabudowy, będzie możliwość zainwestowania.

Radny Damian Staniszewski  powiedział, że kwestia dotyczy nowelizacji ustawy o planowaniu i 

zagospodarowaniu przestrzennym z 2003 r., nowelizacja z lipca br. wskazująca w art. 65 przepisy 

jak  w  międzyczasie  stosować  tę  ustawę  i  nowelizację,  gdzie  przepis  pozwala  równocześnie 

procedować i prowadzić prace planistyczne nad zmianami mpzp a równocześnie na tak zwanym… 

Zapytał,  że żeby uchwalić mpzp, to musi być teraz zrobiony POG, czy uchwalić mpzp, zanim 

będzie Plan Ogólny Gminy (POG)?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że 

gmina może uchwalić mpzp i jeżeli jest zgodny ze studium, to może on być uchwalony wcześniej, 

nie potrzeba czekać na Plan Ogólny, ale jeśli będzie rozbieżność, to najpierw Plan Ogólny, będzie 

trzeba dostosować do tych zapisów przyszłych planów a dopiero plan.                  

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 

uchwały w sprawie: przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Września.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie: przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Września.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie: przystąpienia  do  sporządzenia  planu 

ogólnego gminy Września.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy 

Września.
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6)  Mateusz  Waligóra,  naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Gruntami  i  Architektury  omówił 

projekt uchwały w sprawie:  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w miejscowości Bierzglinek w rejonie ulicy Wierzbowej.

Radny  Bogumił  Kwiatkowski  zapytał,  czy  gmina  może  udostępnić  analizę  zasadności 

przystąpienia  do tego planu oraz,  czy wszyscy właściciele  terenu objętego tym planem złożyli  

wniosek lub wyrazili zgodę na jego opracowanie?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że 

analiza zostanie udostępniona poprzez Biuro Rady, natomiast jeżeli chodzi o wniosek wszystkich 

właścicieli,  to była to inicjatywa w dużej  części  mieszkańców tej  ulicy.  Wyjaśnił,  że rozmowy 

odbywały  się  z  przedstawicielami  tych  mieszkańców,  więc  nie  jest  w  stanie  odpowiedzieć 

dokładnie, czy każdy właściciel wyraził zgodę. Zapewnił radnego, że większość jest zainteresowana 

zagospodarowaniem tego terenu.         

Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał, czy są to wnioski złożone pisemnie, czy...?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że 

pisemne.

Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał, czy może uzyskać kopię, bez danych osobowych?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że 

tak, zostaną przygotowane.

Radny Damian Staniszewski również poprosił o analizę zasadności. Zapytał, co znalazło się w 

tych wnioskach, że przyznano zasadność wnioskodawcom a w przypadku zmiany mpzp dla terenów 

w okolicach ul. Sołtysiaka, wówczas nie przyznano, gdzie wszyscy właściciele złożyli wniosek o 

zmianę mpzp, a tutaj składają i jest wywołany mpzp?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że 

to głównie studium, ponieważ w roku 2020 Rada określiła politykę przestrzenną w tym miejscu, 

czyli  rejon  ul.  Strzykały.  Wyjaśnił,  że  tam  studium  nie  przewidywało  przeznaczenia 

mieszkaniowego, tylko przeznaczenie przemysłowo – usługowe. Zwrócił uwagę, że ok. 25 lat temu 

teren przy ul. Sołtysiaka miał inne przeznaczenie, zmienił przeznaczenie na teren przemysłowo-

usługowy  z  uwagi  na  to,  że  podjęto  analizę,  że  będzie  tam  przebiegać  obwodnica.  Bardziej 
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zasadnym jest  lokowanie  zabudowy przemysłowo –  usługowej  przy  obwodnicy,  niż  zabudowy 

mieszkaniowej,  stąd  tam  studium  przewidywało  przemysł  z  usługami.  Powiedział,  że  dlatego 

zostało  ustalone  podczas  analizy,  sporządzonej  na  potrzeby Burmistrza,  że  nie  jest  to  zasadne. 

Natomiast, w tym wypadku, jest to teren, który bezpośrednio przylega do zabudowy mieszkaniowej 

jednorodzinnej  i  mieszkańcy  zwracali  się  do  gminy  z  prośbami  pisemnymi  oraz  ustnymi  o 

opracowanie  tego  planu.  Stąd  gmina  uznała,  że  jest  to  zasadne  i  właściwe,  dlatego  został 

przedstawiony Radnym taki projekt.             

Radny Damian Staniszewski  powiedział,  że również teren w okolicy ul. Strzykały, graniczy z 

zabudową mieszkaniową jednorodzinną i wielorodzinną, więc nie jest on oddzielony. Stanowi on 

tam zwarty  kompleks  i  powinien być dalej  rozwijany w stosunku zabudowy mieszkaniowej,  a 

tymczasem  gmina  bloki  zamierza  budować  w  Bierzglinku  poza  infrastrukturą  miejską. 

Poinformował, że pojawiają się wątpliwości, w którą stronę wszystko zmierza i ma nadzieję, że 

Plan  Ogólny  Gminy,  który  będzie  procedowany  wywołany  nowelizacją  przepisów  ustawą  o 

planowaniu  i  zagospodarowaniu  przestrzennym,  w  małym  stopniu  uporządkuje  chaos 

urbanistyczny, który się dzieje oraz kwestie wymagające naprawy nie tylko w Gminie Września, ale 

również w innych miastach.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 

uchwały  w  sprawie: przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego w miejscowości Bierzglinek w rejonie ulicy Wierzbowej.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały  w  sprawie: przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego w miejscowości Bierzglinek w rejonie ulicy Wierzbowej.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie: przystąpienia  do  sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Bierzglinek w rejonie ulicy 

Wierzbowej.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie 

zaopiniowała  projekt  uchwały  w sprawie: przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Bierzglinek w rejonie ulicy Wierzbowej.
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7)  Mateusz  Waligóra,  naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Gruntami  i  Architektury  omówił 

projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały Nr XVIII/189/2020 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 

17 grudnia 2020 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego  dla  terenów  położonych  we  Wrześni  w  rejonie  ulicy  Kolejowej  i  ulicy 

Przemysłowej.

Radny Kornel Tomczak złożył wniosek o wyłączenie z głosowania.

Radny  Damian  Staniszewski  zapytał,  czy  we  wniosku,  właściciel  tej  działki  określił  swoje 

zamierzenie inwestycyjne w stosunku do przedmiotowego terenu?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że 

tak i jest to przeznaczenie usługowo-handlowe. 

Radny Damian Staniszewski zapytał, czy mógłby dowiedzieć się, co dokładnie było wpisane?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że 

będzie to handel detaliczny, jaki jest w pobliżu. Wyjaśnił, że na obecnym etapie, gmina nie wie 

ostatecznie jakie będą plany inwestora i nie są w stanie mu narzucić, ani projektant, jeśli przewidzą  

możliwość lokalizacji budynków usługowo-handlowych, to może być obiekt o różnym charakterze. 

Gmina może ewentualnie parametry budynku określić do wysokości, ale co dokładnie tam będzie,  

nie jest w stanie powiedzieć.

Radny Damian Staniszewski zapytał, czy właścicielem terenu, jest Spółka Pro Academica?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że 

właścicielem jest osoba prawna, jest to Spółka z o.o. Pro Academica.

Radny Damian Staniszewski  powiedział, że to, że w nazwie tej firmy, jest „Academica”, to nie 

oznacza, że usługi będą edukacyjne, to raczej można się spodziewać zgoła czegoś innego. 

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że 

przeglądając  KRS,  można  sprawdzić  powiązania  kapitałowe  oraz  profil  działalności  spółki. 

Wyjaśnił, że nie jest to spółka edukacyjna, jest to spółka powiązana z poprzednim właścicielem 

terenu.
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Radny Damian Staniszewski poprosił o analizę dotyczącą   tego planu. Zapytał, czy Radni nie 

muszą tego wniosku uwzględniać, ponieważ mają jako miasto i gmina władztwo planistyczne i  

mogą uchwalić plan taki, który jest zgodny ze studium w tym miejscu?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że 

trudno jest mu określić, czy miałoby to miejsce, ale właściciel zawsze może twierdzić, że utracił  

pewna wartość nieruchomości i że stało się to wbrew jego woli oraz może wystąpić o roszczenia 

odszkodowawcze. Powiedział, że nie wie, czy coś takiego miałoby miejsce, ale taka możliwość jest. 

Wyjaśnił,  że jego intencja jest  zagospodarowanie obecnie na inny cel,  stąd taki wniosek, który 

został  złożony  przez  Kancelarię  Prawną,  która  reprezentuje  właściciela.  Gmina  proponuje,  aby 

uwzględnić ten wniosek, natomiast ostateczna decyzja należy do Rady.                             

Radny Bogumił Kwiatkowski powiedział, że opracowanie dotyczy całości od ul. Kolejowej do ul. 

Przemysłowej. Zapytał, czy na pozostałym terenie, ma to by działalność usługowo-handlowa? 

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że 

na pozostałym terenie, są różne przeznaczenia, jest to przeznaczenie mieszkaniowe wielorodzinne, 

handel powierzchniowy powyżej 2000 tys m² na terenie dawnych GS-ów, są również przeznaczenia 

usługowe,  które  są  już  zrealizowane  np.:  Biedronka,  więc  zaproponowano  rozszerzenie  tego 

przeznaczenia, które jest planowane dla tego terenu Biedronki.

Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał, czy właściciele konkretnie określili, swoją chęć co mają 

zamiar  zrobić  i  czy  nie  można  w  ramach  uchwalenia  tego  miejscowego  planu  lub  jego 

opracowywania dostosować tę działkę pod kątem tego, co chcą właściciele, a nie wyłączać ją? 

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że 

gmina nie może,  ponieważ w studium jest  przeznaczenie mieszkaniowe wielorodzinne i  tu jest 

problem,  że  aktualnie  gmina  nie  może  podjąć  prac  nad  zmianą  studium.  Wyjaśnił,  że  gmina 

chciałaby kontynuować prace nad całym terenem, tak aby sfinalizować ten temat.   

Radny  Bogumił  Kwiatkowski zapytał,  czy  jak  właściciele  nabywali  ten  teren,  to  znali  jego 

przeznaczenie?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że 

nie chciałby wchodzić w kwestie kapitałowe różnych spółek, ale...
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Radny  Bogumił  Kwiatkowski  powiedział,  że  przy  nabywaniu  zawsze  do  aktu  notarialnego 

wydawane  jest  zaświadczenie  o  przeznaczeniu  lub  w  tym,  jaki  ma  cel  w  studium,  więc  byli 

świadomi, nabywając teren. Zapytał, jakie konkretne jest przeznaczenie tego terenu?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że 

można by  tak domniemywać, ale trudno jest mu się do tego odnieść, czy mieli wiedzę i jakie mają 

plany obecnie. Powiedział, że taki wniosek właściciele złożyli i nad tym gmina się skupia.    

Komisja  Edukacji  w  obecności  6  radnych,  5 głosem „za”,  0  głosów „przeciw”,  1  głosem 

„wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały 

Nr XVIII/189/2020 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 17 grudnia 2020 r. w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych we 

Wrześni w rejonie ulicy Kolejowej i ulicy Przemysłowej.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, 5 głosem „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały 

Nr XVIII/189/2020 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 17 grudnia 2020 r. w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych we 

Wrześni w rejonie ulicy Kolejowej i ulicy Przemysłowej.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały Nr XVIII/189/2020 Rady 

Miejskiej  we  Wrześni  z  dnia  17  grudnia  2020  r.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia 

miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenów  położonych  we  Wrześni  w 

rejonie ulicy Kolejowej i ulicy Przemysłowej.

Komisja Komunalno – Finansowa w obecności 8 radnych, 6 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 

2  głosami  „wstrzymującymi  się”,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie: 

zmiany uchwały Nr  XVIII/189/2020 Rady Miejskiej  we Wrześni  z  dnia  17 grudnia  2020 r.  w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

terenów położonych we Wrześni w rejonie ulicy Kolejowej i ulicy Przemysłowej.

Radny Stanisław Dominiczak opuścił posiedzenie komisji wspólnych. 

Radny Włodzimierz Wawrzyniak opuścił posiedzenie komisji wspólnych. 
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Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  radny  Bogdan  Nowak  ogłosił  10-minutową  przerwę  w 

obradach komisji (14:50).

Przewodniczący Komisji Edukacji, radny Bogdan Nowak ogłosił koniec przerwy (15:00).

8)  Mateusz  Waligóra,  naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Gruntami  i  Architektury  omówił 

projekt uchwały w sprawie:  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w miejscowościach Psary Wielkie, Psary Polskie i Psary Małe.

Radny Damian Staniszewski  poprosił o analizę. Zapytał, z czego wynika tak zwana zabudowa 

łanowa, czyli ten mocno wysunięty na południe teren, dlaczego tak ten projekt sporządzono?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że 

z wniosków właścicieli i przeznaczenia w studium. Wyjaśnił, że kształt jest uzależniony i wynika z 

kształtu  gruntów leśnych.  Gmina nie  chciałaby w tej  procedurze wyłączać z  produkcji  leśnych 

żadnych enklaw, dlatego jest takie ukształtowanie w pewnych miejscach naturalne.

Radny Damian Staniszewski zapytał, czy tereny na wschód i zachód od terenu wysuniętego, mają 

miejscowy plan, jak to wygląda?      

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że 

nie, ponieważ na zachód są to tereny ściśle leśne, a tereny wschodnie są to w części grunty leśne, a 

w części grunty rolne. W studium są to tereny po bokach, które nie są przeznaczone pod zabudowę 

mieszkaniową, więc dlatego determinowało taki kształt.

Radny Kornel Tomczak zapytał o zachodnią część terenu objętego planem, działka 17 i 18, czy 

ten teren ma pełnić swoją dotychczasową funkcję rolną, czy miałby to być teren leśny?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że 

działka nr 17 nie jest terenem leśnym, wcześniej zostało zmienione studium i została przeznaczona 

na  cele  mieszkaniowe,  więc  miejscowy  plan  również  miałby  przewidywać  przeznaczenie 

mieszkaniowe.  Powiedział,  że działka nr  18,  w części  jest  terenem leśnym i  pozostawałby bez 

zmian, zostaną zachowane odpowiednie odległości wynikające z przepisów dotyczących odległości 

od lasu, natomiast większa część terenu działki 17 i 18, gdzie nie ma lasu, planuje się przedłożenie  

projektu docelowo zgodnego ze studium, czyli przeznaczenie mieszkaniowe.
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Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał o przebieg ropociągu, czy coś w tej kwestii się zmieniło i 

jak dalece?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że 

nie  i  ropociąg  będzie  musiał  zostać  uwzględniony.  W  ostatnim  czasie  gmina  prowadziła 

postępowania dotyczące warunków zabudowy na terenie gminy i zostało uzgodnione z zarządcą 

ropociągu, że pozostaje wciąż cały czas aktywny i wszystkie wymogi dotyczące ropociągu muszą 

pozostać zachowane.

Radny Damian Staniszewski zapytał, czy analiza urbanistyczna wykazała, że miejscowe plany z 

roku 2008 i  2010 nie  przystają  do  współczesnych oczekiwań właścicieli  i  użytkowników tych 

terenów i stąd jest ta uchwała?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że 

dodatkowo są tam też nowe tereny. Wyjaśnił, że teren ogólny to jest 32,5 ha, 17 ha jest już objęte 

miejscowymi planami zagospodarowania przestrzennego, 15,5 ha są to tereny, które dodatkowo 

będą  objęte  miejscowym  planem  zagospodarowania  przestrzennego.  Gmina  proponuje  jedno 

opracowanie, ponieważ nie widzi zasadności rozdrabniania na cztery procedury, gdyż każdy plan 

musi podlegać uzgodnieniom i opiniom, a przygotowując jedno większe opracowanie, wykonuje się 

prace jeden raz, jest jeden wykonawca, raz jest uzgadniane i przedstawiane. Wyjaśnił, że dlatego tak 

to wygląda, że jest to większy teren w tym przypadku.

Radny  Damian  Staniszewski  zapytał,  czy  nie  warto  powiększyć  tego  terenu,  żeby  był  on  w 

pewien sposób zwarty?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że 

naturalne ukształtowanie, jeśli chodzi o stronę południową i zachodnią, to tam jest las i gmina nie 

może w kierunku południowym i zachodnim powiększyć, bo będą grunty leśne. Zamiarem gminy 

nie jest wyłączenie gruntów z produkcji leśnej, na co musi być stosowna zgoda, gdzie odpowiednie 

organy nie  wyraziłyby na  to  zgody.  Wyjaśnił,  że  gmina  nie  chce  tego realizować,  dlatego tak 

wygląda ten kształt. Są to tereny wolne, możliwe do zagospodarowania.

Radny Damian Staniszewski  zapytał,  czy  nie  warto  byłoby wyodrębnić  tej  uchwały  na  dwie 

uchwały?
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Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że 

tak, ale pojawiają się problemy interpretacyjne dotyczące tych miejscowych planów linii zabudowy. 

Wyjaśnił, że zmieniła się jakość sporządzania dokumentów planistycznych i obecnie sporządzane 

wszystko  jest  na  mapach  elektronicznych,  wszystko  się  zaczytuje,  można  wrzucić  projekt 

budowlany dokładnie na miejscowy plan. Są to plany z roku 2008 i 2011 sporządzone na wersjach 

papierowych.  Powiedział,  że  osobiście  nie  uczestniczył  w  sporządzaniu  tych  procedur,  więc 

niektóre  rzeczy  trudno  jest  mu  dzisiaj  zinterpretować,  dlatego  gmina  zaproponowała  nowe 

kompleksowe rozwiązanie, które będzie dostosowane do dzisiejszych potrzeb i rzeczywistości. 

Radny Bogumił Kwiatkowski złożył ustny wniosek o wyłączenie z głosowania.

Komisja  Edukacji  w  obecności  5  radnych,  4 głosem „za”,  0  głosów „przeciw”,  1  głosem 

„wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: przystąpienia do 

sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  w  miejscowościach  Psary 

Wielkie, Psary Polskie i Psary Małe;

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 5 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały  w  sprawie:  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego w miejscowościach Psary Wielkie, Psary Polskie i Psary Małe;

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  5 głosami  „za”, 

0  głosów  „przeciw”,  1  głosem  „wstrzymującym  się”,  pozytywnie zaopiniowała  projekt 

uchwały  w  sprawie:  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego w miejscowościach Psary Wielkie, Psary Polskie i Psary Małe.

Komisja Komunalno – Finansowa w obecności 9 radnych, 6 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 

3  głosami  „wstrzymującymi  się”,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie: 

przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  w 

miejscowościach Psary Wielkie, Psary Polskie i Psary Małe.

9)  Mateusz  Waligóra,  naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Gruntami  i  Architektury  omówił 

projekt uchwały w sprawie:  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w miejscowościach Żerniki, Chociczka, Psary Małe.

Radny Damian Staniszewski poprosił o analizę urbanistyczną. 
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Komisja  Edukacji  w  obecności  5  radnych,  4 głosem „za”,  0  głosów „przeciw”,  1  głosem 

„wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: przystąpienia do 

sporządzenia  miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego w miejscowościach Żerniki, 

Chociczka, Psary Małe.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały  w  sprawie:  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego w miejscowościach Żerniki, Chociczka, Psary Małe.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  przystąpienia  do  sporządzenia 

miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  w  miejscowościach  Żerniki,  Chociczka, 

Psary Małe.

Komisja Komunalno – Finansowa w obecności 9 radnych, 7 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 

2  głosami  „wstrzymującymi  się”,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie: 

przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  w 

miejscowościach Żerniki, Chociczka, Psary Małe.

10)  Mateusz  Waligóra,  naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Gruntami  i  Architektury  omówił 

projekt uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie, w drodze darowizny, na 

rzecz Powiatu Wrzesińskiego, prawa własności działek ewidencyjnych położonych we Wrześni, 

oznaczonych geodezyjnie nr 3893/17, 3893/24 i 3893/27.

Radny  Bogumił  Kwiatkowski  zapytał,  jaka  jest  tam  konkretna  zabudowa  na  poszczególnych 

działkach?  

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że 

działka 3893/17 zabudowana jest budynkiem oświatowym, wykorzystywanym na cele działalności 

Zespołu Szkół Specjalnych,  działka 3893/24 wykorzystywana jest jako boisko a działka 3893/27 

jest to kwestia komunikacyjna zapewniająca lepszy dojazd do boiska, jest to teren po budynku, 

który znajduje się przy ul. Leśnej, po prawej stronie spoglądając na dawny kompleks SIWL-u.

Radny Jarosław Kowalewski zapytał, jaka jest szacunkowa wartość tych nieruchomości?

27



Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że 

aktualnie nie jest w stanie podać szacunkowej wartości. Wyjaśnił, że nieruchomość oddana jest w 

użytkowanie wieczyste, więc nie jest tak, że gmina daruje prawo własności, powiat bądź zakupił, 

bądź  w inny sposób musiał pozyskać od Spółdzielni Inwalidów Wiosny Ludów ten teren wraz z 

obiektami, ponieważ nie wszystkie obiekty są tam nowe. Gmina zmienia tylko prawo użytkowania 

wieczystego na prawo własności, nie jest to coś nowego. 

Radny Jarosław Kowalewski zapytał, czy w przeszłości były takie odwrotne mechanizmy, że od 

starostwa gmina coś otrzymała?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że 

tak.

Radny Jarosław Kowalewski zapytał, co to było?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że 

np. regulacja kwestii drogowych w rejonie ul. Moniuszki oraz Starostwa.

Karol  Nowak,  zastępca Burmistrza Miasta i  Gminy Września dopowiedział,  że  ta  operacja 

dotyczy tylko gruntu, ponieważ przy użytkowaniu wieczystym, jest już właścicielem budynków, a 

w wieczystym użytkowaniu jest tylko grunt.             

Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  radny Bogdan Nowak  powiedział,  że  chodzi  o  to,  żeby 

Powiat, mógł występować jako właściciel tego terenu o różnego rodzaju dofinansowania, które są w 

planach tam do zrealizowania. 

Komisja  Edukacji  w obecności  5  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 

uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie, w drodze darowizny, na rzecz 

Powiatu  Wrzesińskiego,  prawa  własności  działek  ewidencyjnych  położonych  we  Wrześni, 

oznaczonych geodezyjnie nr 3893/17, 3893/24 i 3893/27.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie, w drodze darowizny, na rzecz 

Powiatu  Wrzesińskiego,  prawa  własności  działek  ewidencyjnych  położonych  we  Wrześni, 

oznaczonych geodezyjnie nr 3893/17, 3893/24 i 3893/27.
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Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie: wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne 

przekazanie,  w  drodze  darowizny,  na  rzecz  Powiatu  Wrzesińskiego,  prawa  własności  działek 

ewidencyjnych położonych we Wrześni, oznaczonych geodezyjnie nr 3893/17, 3893/24 i 3893/27.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie, w drodze 

darowizny, na rzecz Powiatu Wrzesińskiego, prawa własności działek ewidencyjnych położonych 

we Wrześni, oznaczonych geodezyjnie nr 3893/17, 3893/24 i 3893/27.

11)  Mateusz  Waligóra,  naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Gruntami  i  Architektury  omówił 

projekt uchwały w sprawie: udzielenia dotacji w 2024 r. na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków na terenie gminy Września.

Komisja  Edukacji  w obecności  5  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 

uchwały w sprawie: udzielenia dotacji w  2024 r. na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków na terenie gminy Września.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie: udzielenia dotacji w  2024 r. na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków na terenie gminy Września.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: udzielenia  dotacji  w  2024 r.  na  prace 

konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytku  wpisanym  do  rejestru 

zabytków na terenie gminy Września.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: udzielenia dotacji w 2024 r. na prace konserwatorskie, 

restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytku  wpisanym do  rejestru  zabytków na  terenie 

gminy Września.

12) Jan Krotoszyński, naczelnik Wydziału Inwestycyjno Komunalnego omówił projekt uchwały 

w sprawie: zaliczenia drogi znajdującej się na terenie Miasta i Gminy Września do kategorii dróg 

gminnych.
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Komisja  Edukacji  w obecności  5  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 

uchwały  w sprawie: zaliczenia  drogi  znajdującej  się  na  terenie  Miasta  i  Gminy  Września  do 

kategorii dróg gminnych.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały  w sprawie: zaliczenia  drogi  znajdującej  się  na  terenie  Miasta  i  Gminy  Września  do 

kategorii dróg gminnych.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zaliczenia drogi znajdującej się na terenie 

Miasta i Gminy Września do kategorii dróg gminnych.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zaliczenia drogi znajdującej się na terenie Miasta i 

Gminy Września do kategorii dróg gminnych.

13) Jan Krotoszyński, naczelnik Wydziału Inwestycyjno Komunalnego omówił projekt uchwały 

w sprawie: ustalenia przebiegu drogi gminnej położonej na terenie Miasta i Gminy Września.

Komisja  Edukacji  w obecności  5  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 

uchwały  w  sprawie: ustalenia  przebiegu  drogi  gminnej  położonej  na  terenie  Miasta  i  Gminy 

Września.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały  w  sprawie: ustalenia  przebiegu  drogi  gminnej  położonej  na  terenie  Miasta  i  Gminy 

Września.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie: ustalenia  przebiegu  drogi  gminnej 

położonej na terenie Miasta i Gminy Września.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: ustalenia przebiegu drogi gminnej położonej na terenie 

Miasta i Gminy Września.
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14)Jan Krotoszyński, naczelnik Wydziału Inwestycyjno Komunalnego omówił projekt uchwały 

w sprawie: nadania nazwy ulicy drodze wewnętrznej położonej w Węgierkach.

Komisja  Edukacji  w obecności  5  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 

uchwały w sprawie: nadania nazwy ulicy drodze wewnętrznej położonej w Węgierkach.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie: nadania nazwy ulicy drodze wewnętrznej położonej w Węgierkach.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: nadania nazwy ulicy drodze wewnętrznej 

położonej w Węgierkach.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: nadania nazwy ulicy drodze wewnętrznej położonej w 

Węgierkach.

15) Jan Krotoszyński, naczelnik Wydziału Inwestycyjno Komunalnego omówił projekt uchwały 

w sprawie: nadania nazwy ulicy drodze wewnętrznej położonej w Psarach Małych.

Komisja  Edukacji  w obecności  5  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 

uchwały w sprawie: nadania nazwy ulicy drodze wewnętrznej położonej w Psarach Małych;

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie: nadania nazwy ulicy drodze wewnętrznej położonej w Psarach Małych;

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: nadania nazwy ulicy drodze wewnętrznej 

położonej w Psarach Małych;

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: nadania nazwy ulicy drodze wewnętrznej położonej w 

Psarach Małych;
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16)  Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  omówił projekt uchwały w 

sprawie:  Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

na terenie Miasta i Gminy Września w 2024 r.

Komisja  Edukacji  w obecności  5  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie zaopiniowała  projekt 

uchwały  w  sprawie: Programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Września w 2024 r.;

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały  w  sprawie:  Programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Września w 2024 r.;

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  5 głosami  „za”,  0 

głosów „przeciw”, 1 głosem „wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w  sprawie:  Programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności 

zwierząt na terenie Miasta i Gminy Września w 2024 r.; 

Komisja Komunalno – Finansowa w obecności 9 radnych, 8 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 

1  głosem  „wstrzymującym  się”,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie: 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Miasta i Gminy Września w 2024 r.;

17)  Krystian  Kędziora,  dyrektor Ośrodka  Pomocy  Społecznej  we  Wrześni  omówił  projekt 

uchwały  w  sprawie:  określenia  szczegółowych  zasad  ponoszenia  odpłatności  za  pobyt  w 

mieszkaniach treningowych.

Radny Robert Smodlibowski opuścił posiedzenie komisji.  

Radny Damian Staniszewski zapytał jaki organ lub jednostka udziela tych dotacji w kwocie ponad 

700 tys. zł, czy jest to Ministerstwo Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej?

Krystian Kędziora, dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wrześni  odpowiedział, że tak, 

jest przyznawana przez Wojewodę, przez administrację.

Radny Damian Staniszewski  zapytał,  jeśli  są  to  wszystkie  środki  zewnętrzne,  to  są  to  środki 

rządowe w tych programach?
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Krystian Kędziora, dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wrześni  odpowiedział, że jeśli 

chodzi o program asystentury, to 100% jest ze środków rządowych, natomiast jeśli chodzi o obiady,  

to jest tutaj partycypacja gminy na poziomie w roku obecnym 37%. Wyjaśnił, że przeważnie jest to 

40% po stronie gminy a 60% po stronie państwa.  

Radny Damian Staniszewski zapytał, jeśli wartość pomocy przekracza 200% zasiłku celowego, to 

wówczas ta osoba, jest zobowiązana zwrócić tę pomoc z ponad 200% zasiłku celowego, czy źle coś 

zrozumiał?

Krystian Kędziora, dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wrześni  odpowiedział, że jeśli 

jest  przyznana  pomoc  rzeczowa,  w  ramach  zasiłku  celowego,  to  jeżeli  ktoś  ma  dochody  na 

poziomie powyżej 100% kryterium, czyli jeżeli jest to osoba samotna i ma dochody powyżej 776  zł 

na osobę miesięcznie  netto,  to  taka osoba jest  zobowiązana do zwrócenia  nakładów zgodnie  z 

ustawą. Wyjaśnił, że warunkiem przystąpienia do projektu posiłek w domu i szkole, jest to, że to 

kryterium  Rada  Miejska  może  podwyższyć  do  200%.  Powiedział,  że  jeżeli  ktoś  będzie  miał 

dochody na poziomie do 200% kryterium, to nadal może skorzystać z pomocy rzeczowej, czyli 

można przekraczać kryterium dochodowe a nadal otrzymać tę pomoc, bez konieczności zwrotu 

środków. 

Komisja  Edukacji  w obecności  5  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 

uchwały  w  sprawie: określenia  szczegółowych  zasad  ponoszenia  odpłatności  za  pobyt  w 

mieszkaniach treningowych;

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały  w  sprawie: określenia  szczegółowych  zasad  ponoszenia  odpłatności  za  pobyt  w 

mieszkaniach treningowych;

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie: określenia  szczegółowych  zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach treningowych;

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie 

zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie: określenia  szczegółowych  zasad  ponoszenia 

odpłatności za pobyt w mieszkaniach treningowych;
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18)  Przewodniczący Komisji  Edukacji,  radny Bogdan Nowak  poinformował,  że do projektu 

uchwały została złożona autopoprawka.

Krystian Kędziora, dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wrześni omówił projekt uchwały 

w  sprawie:  przystąpienia  Gminy  Września  do  realizacji  Programu  „Asystent  osobisty  osoby 

niepełnosprawnej" - edycja 2024.

Komisja  Edukacji  w obecności  5  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 

uchwały w sprawie: przystąpienia  Gminy Września  do realizacji  Programu „Asystent  osobisty 

osoby niepełnosprawnej" - edycja 2024;

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie: przystąpienia  Gminy Września  do realizacji  Programu „Asystent  osobisty 

osoby niepełnosprawnej" - edycja 2024;

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  przystąpienia  Gminy  Września  do 

realizacji Programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej" - edycja 2024; 

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: przystąpienia Gminy Września do realizacji Programu 

„Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej" - edycja 2024;

19)  Krystian  Kędziora,  dyrektor Ośrodka  Pomocy  Społecznej  we  Wrześni  omówił  projekt 

uchwały w sprawie:  uchwalenia programu osłonowego „Posiłek w szkole i domu" Miasta i Gminy 

Września na lata 2024-2028.

Komisja  Edukacji  w obecności  5  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 

uchwały w sprawie: uchwalenia programu osłonowego „Posiłek w szkole i domu" Miasta i Gminy 

Września na lata 2024-2028.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie: uchwalenia programu osłonowego „Posiłek w szkole i domu" Miasta i Gminy 

Września na lata 2024-2028.
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Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie: uchwalenia  programu  osłonowego 

„Posiłek w szkole i domu" Miasta i Gminy Września na lata 2024-2028.

Komisja Komunalno – Finansowa w obecności 9 radnych, 8 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 

1  głosem  „wstrzymującym  się” ,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie: 

uchwalenia programu osłonowego „Posiłek w szkole i domu" Miasta i Gminy Września na lata 

2024-2028.

20)  Krystian  Kędziora,  dyrektor Ośrodka  Pomocy  Społecznej  we  Wrześni  omówił  projekt 

uchwały  w  sprawie:  podwyższenia  kryterium  dochodowego  uprawniającego  do  przyznania 

nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania dla osób objętych wieloletnim programem rządowym 

„Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028.

Komisja  Edukacji  w obecności  5  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 

uchwały  w  sprawie: podwyższenia  kryterium  dochodowego  uprawniającego  do  przyznania 

nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania dla osób objętych wieloletnim programem rządowym 

„Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały  w  sprawie:podwyższenia  kryterium  dochodowego  uprawniającego  do  przyznania 

nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania dla osób objętych wieloletnim programem rządowym 

„Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego  do  przyznania  nieodpłatnie  pomocy  w  zakresie  dożywiania  dla  osób  objętych 

wieloletnim programem rządowym „Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie 

zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie: podwyższenia  kryterium  dochodowego 

uprawniającego  do  przyznania  nieodpłatnie  pomocy  w  zakresie  dożywiania  dla  osób  objętych 

wieloletnim programem rządowym „Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028;
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22)  Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września  omówiła  projekt  uchwały  w 

sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Września na lata 2023-2033.

Radny Kornel Tomczak zapytał, czego dotyczy przesunięcie wydatków w dziale 750 rozdziale 

75095 w kwocie 732 980,00 złotych?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września  odpowiedziała, że trwają rozliczenia 

projektów,  tych  które  mają  dofinansowanie  zewnętrzne,  a  w  tym przypadku  chodzi  o  zadanie 

rozwój  elektronicznych  usług   publicznych.  Zadanie  to  posiada  dofinansowanie  ze  środków 

unijnych  i  są  to  zmiany  tylko  w  grupach  wydatków,  czyli  pomiędzy  wydatkami  bieżącymi  a 

wydatkami majątkowymi.     

Radny Damian Staniszewski zapytał, czy gmina zwalnia w oświacie jakieś osoby?

Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedziała,  że  dotyczyło  to 

wypłacanych odpraw dla osób, które odchodziły na emeryturę.

Komisja  Edukacji  w obecności  5  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie zaopiniowała  projekt 

uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Września na lata 

2023-2033.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, 5 głosem „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głosem 

„wstrzymującym  się”,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Września na lata 2023-2033.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta i Gminy Września na lata 2023-2033.

Komisja Komunalno – Finansowa w obecności 9 radnych, 8 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 

1 głosem „wstrzymującym się”, pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Września na lata 2023-2033.

23)  Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września  omówiła  projekt  uchwały  w 

sprawie: zmiany uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023.
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Komisja  Edukacji  w obecności  5  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie zaopiniowała  projekt 

uchwały w sprawie: zmiany uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023. 

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, 5 głosem „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały 

w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  zmiany  uchwały  w  sprawie  uchwały 

budżetowej na rok 2023. 

Komisja Komunalno – Finansowa w obecności 9 radnych, 8 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 

1 głosem „wstrzymującym się”, pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany 

uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023. 

24)  Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września  omówiła  projekt  uchwały  w 

sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Września na lata 2024-2033. 

Komisja  Edukacji  w obecności  5  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie zaopiniowała  projekt 

uchwały w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Września na lata 2024-

2033. 

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, 5 głosem „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głosem 

„wstrzymującym  się”,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Września na lata 2024-2033. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

i Gminy Września na lata 2024-2033. 

Komisja Komunalno – Finansowa w obecności 9 radnych, 8 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 

1  głosem  „wstrzymującym  się”,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie: 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Września na lata 2024-2033.

26)  Krystian  Kędziora,  dyrektor Ośrodka  Pomocy  Społecznej  we  Wrześni  omówił  projekt 

uchwały w sprawie:  określania zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku 
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albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu" na 

lata 2024-2028.

Komisja  Edukacji  w obecności  5  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 

uchwały w sprawie: określania zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku 

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu" na 

lata 2024-2028.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie: określania zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku 

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu" na 

lata 2024-2028.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie  zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie:  określania  zasad zwrotu wydatków w 

zakresie  dożywiania  w  formie  posiłku  albo  świadczenia  rzeczowego  w  postaci  produktów 

żywnościowych  dla  osób  objętych  wieloletnim  programem  wspierania  finansowego  gmin  w 

zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie 

zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  określania  zasad  zwrotu  wydatków  w  zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 

dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania 

„Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028.

Pkt 4
Radny  Bogumił  Kwiatkowski  podziękował  za  uzyskane  materiały  po  ostatnim  posiedzeniu 

komisji  i  co do stanu zaległości,  to prosił,  aby były to stany na dzień 30 listopada 2023 roku. 

Wyjaśnił, że interesuje go tylko kwestia podatków od osób fizycznych i prawnych, może to być 

zwykły wydruk z programu, który dotyczy tylko i wyłącznie o dług. Kolejną rzeczą jest kwestia 

siedziby OSP Września, ponieważ krążyła informacja, że była propozycja, aby siedziba była po 

byłym budynku Państwowej Straży Pożarnej. Zapytał, czy były takie rozmowy i jak się to toczyło 

oraz,  czy  byłaby możliwość  przekazania  samochodu OSP Marzenin,  który  chcą  zbyć,  do  OSP 
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Września? Powiedział, że w Wieściach z Ratusza gmina opublikowała bardzo dużo informacji na 

temat tuneli. Zapytał, jaki jest termin zakończenia tej inwestycji w umowie zawartej z wykonawcą, 

czy gmina to aneksuje? Poinformował, żeby zwrócić uwagę na barierki zabezpieczające od mostu w 

Psarach Polskich do ul. Nowej w Nowym Folwarku, ponieważ są one uszkodzone. Poprosił, aby je 

zabezpieczyć do czasu konkretnego naprawienia elementów.     

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że Gmina Września 

udostępnia jednostce OSP Września pomieszczenia po dawnym SIWL-u i nic się w tym zakresie nie 

zmieniło.  Gmina  nie  jest  właścicielem  ani  zarządcą  obiektu  po  dawnej  siedzibie  Komendy 

Państwowej Straży Pożarnej przy ul. Wrocławskiej, więc nie z gminą tako rozmowa być powinna, 

jeśli ktoś ma takie propozycje. Powiedział, że jeśli chodzi o samochód z OSP Marzenin, to nie ma 

możliwości przekazania do OSP Września, dlatego że ten samochód przeznaczony jest do sprzedaży 

a środki, które zostaną uzyskane, będą niezbędne do tego, żeby zamknąć transakcję związaną z 

finansowaniem nowych samochodów. Wyjaśnił, że również była taka umowa i ustalenia zarówno z 

OSP Gozdowo, jak i OSP Kaczanowo. Poinformował, że co do terminu zakończenia umowy, to 

trwają dalsze rozmowy dotyczące aneksu do umowy z wykonawcą, z tego względu, że są nowe 

prace związane z budową zbiornika na deszczówkę, który nie znajduje jeszcze odzwierciedlenia w 

harmonogramie i w przesunięciu terminu. Powiedział, że obecnie jest to wrzesień, ale gmina ma 

świadomość, że ten termin powinien być aneksowany z tego względu, że jeżeli  gmina dokłada 

wykonawcy zakresu pracy, to musi to uwzględnić w terminie.  Poinformował,  że temat barierek 

zostanie przekazany.

Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał, czy Burmistrz mówił o wrześniu 2024, czy 2023 roku?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że o roku 2023.

Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał, czy do tej pory nie ustalono żadnych terminów, pomimo 

zwiększonych środków na wydatkowanie i inwestycję?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że są to dwie różne 

rzeczy.  Wyjaśnił,  że  zwiększenie  środków,  czyli  zwaloryzowanie  prac,  które  zostały  wcześniej 

wykonane, to jest zupełnie coś innego niż zwiększenie zakresu prac i zmiany terminu.

Radny  Bogumił  Kwiatkowski powiedział,  że  z  umowy  zawsze  wynikają  kary  umowne  za 

niewykonanie umowy w terminie i jeśli minęły dwa miesiące, a gmina nie zawarła jakiegoś terminu 

np.: do końca tego roku, to ta firma w jego ocenie, jest trochę w zawieszeniu. Zapytał, czy według  
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Pana Burmistrza czerwiec, lipiec przyszłego roku jest realny? Ponieważ dla mieszkańców jest to 

dość ważny temat, jest tam pewna uciążliwość z przejazdem różnych pojazdów, zamykaniem tego 

odcinka itd.               

         

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i  Gminy Września  odpowiedział,  że pytanie jest 

dosyć oczywiste, ponieważ wszystkich to interesuje. Powiedział, że tak jak wcześniej wyjaśniał to 

podczas komisji budżetowej, nie poda konkretnej daty. Gmina zakłada, że najpóźniej do połowy 

przyszłego roku wykonawcy uda się  zakończyć prace.  Poinformował,  że  żeby wyjaśnić  termin 

wrześniowy,  nie  oznacza  to,  że  od  września  nic  się  nie  działo  w  tej  kwestii,  ponieważ  było 

wprowadzanych sporo zmian dotyczących głównie waloryzacji i podziałów kosztów między PKP  i 

Gminą  Września,  aby  maksymalnie  wykorzystać  środki  unijne,  którymi  dysponowało  PKP. 

Wyjaśnił, że materiał w Wieściach z Ratusza nie jest specjalnie skomplikowany, gmina starała się 

przekazać wszystkim osobom zainteresowanym informację, w jakim momencie jest gmina i jakie 

też były powody tego, że gmina nie jest po zamknięciu tej budowy.

Radny Jarosław Kowalewski zapytał, czy po otwarciu i oddaniu do użytku tuneli, stare naziemne 

przejazdy kolejowe będą rozebrane, czy pozostaną jako awaryjne?  

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że udział PKP w 

tym projekcie był związany z tym, że oni realizują ogólnopolski program likwidacji przejazdów 

kolejowych, czyli zdecydowali się współfinansować tą inwestycję, dlatego że fizycznie w terenie 

znikną przejazdy kolejowe i możliwość takiego przejeżdżania  przez tory, ponieważ będą tunele. 

Radny Jarosław Kowalewski powiedział, że rozumie, że nie będą funkcjonowały. Zapytał, czy te 

utwardzone dojazdy do torów będą całkowicie rozebrane?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że przez tory nie 

będzie można przejechać, natomiast jeśli chodzi o drogę od ronda przy ul. Wrocławskiej w stronę 

torów,  to  ona pozostanie,  ponieważ będzie  pełniła  funkcje  takiej  „ślepej”  drogi  dojazdowej  do 

nieruchomości, które tam funkcjonują.     

Pkt 5

Wobec wyczerpania porządku obrad przewodniczący Komisji Edukacji, radny Bogdan Nowak, 

o godz. 15:55 zamknął wspólne posiedzenie komisji.

Protokół zawiera 41 ponumerowanych stron. Wszystkie załączniki znajdują się do wglądu w biurze 

Rady Miejskiej w Urzędzie Miasta i Gminy we Wrześni. 
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